



On behalf of the German Government, GIZ Egypt and Arab Women's Enterprise Fund Launch the Agri-Digital Startup Competition with Ain Shams University's IHub

Cairo, Saturday, May 29th 2021

On behalf of the German Government, The Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit (GIZ) GmbH through the Agriculture Innovation Project (AIP) in a collaboration with Arab Women's Enterprise Fund (AWEF), a women's economic empowerment development programme, are officially launching the Agri-Digital Startup Competition with Ain Shams University's Innovation, Entrepreneurship, and Creativity Hub (IHub) as the strategic implementing partner.

The Agri-Digital Startup Competition aims to enhance and support the digital agriculture ecosystem in Egypt to empower existing and potential entrepreneurs, particularly youth and women. The main streams of the competition are facilitating farmers' entry into the market, strengthening institutional support, and working towards sustainable productivity and innovation.

The competition targets individuals or teams with solutions in the areas of electronic markets, extension services, or the use of digital applications to acquire other services such as (logistics, payments, and access to finance). These start-ups can be in the idea stage, matured or harvest stages that have a minimum viable product (MVP) or at the proof-of-concept stage (PoC). The winners of the Agri-Digital Startup Competition will receive funds up to EGP 150,000 and will be incubated for business assistance services in areas such as marketing, accounting, financing, management, government contracting, and technical development.

Ms. Yomna Mustafa, Country Director at AWEF said "AWEF is proud to support forward-thinking and collaborative startups in the digital agricultural space in Egypt, with agriculture being one of the major contributors to the Egyptian economy. By spreading awareness on gender inclusivity and building digital financial service ecosystems around women entrepreneurs and value chains, we aim to stimulate sustainable systemic change toward women's economic inclusion. We hope that interventions like these will spur further innovations among entrepreneurial minds in the digital finance space willing to develop gender-smart strategies and tap into one of Egypt's most underutilized resources: women."

Ms. Myriam Fernando, Project Manager of [AIP](#) at GIZ Egypt said "The Agriculture Innovation Project (AIP) aims to strengthen the power of digital solutions and technologies in the agriculture sector. Through this competition, we aim to extend our support to entrepreneurs to pilot, accelerate and scale innovative ideas with high potential for impact in the horticulture sector."

For more information and to register, follow this [link](#).

-End-



نيابة عن الحكومة الألمانية، الوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي آي زد) وصندوق مشاريع المرأة العربية يطلقان مسابقة الزراعة الرقمية بالشراكة مع مركز الابتكار جامعة عين شمس (اي هاب)

القاهرة - ٢٩ مايو ٢٠٢١

نيابة عن الحكومة الألمانية، قامت الوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي آي زد) من خلال مشروع الإبتكار الزراعي وبالتعاون مع صندوق مشاريع المرأة العربية، وهو برنامج تنموي هدفه تمكين المرأة اقتصاديا، بإطلاق مسابقة الزراعة الرقمية بالشراكة مع الشريك الاستراتيجي المنفذ اي هاب، مركز للابتكار وريادة الاعمال والابداع في جامعة عين شمس.

تهدف المسابقة الي تعزيز ودعم ريادة الاعمال في مجال الزراعة الرقمية في مصر من أجل تمكين رواد الأعمال الحاليين والمحتملين، بالاحص الشباب والنساء. المجالات الرئيسية للمنافسة هم، تسهيل دخول المزارعين إلى السوق، وتعزيز الدعم المؤسسي، والعمل من أجل الإنتاجية المستدامة والابتكار.

تستهدف المسابقة الأفراد أو الفرق ذو مشاريع أو حلول في خدمات الأسواق الإلكترونية، أو الخدمات الإرشادية، أو استخدام التطبيقات الرقمية للحصول على خدمات إلكترونية أخرى مثل (الخدمات اللوجستية، الخدمات المالية ودفع إلكتروني). يمكن لهذه الافراد أو الفرق ان تكون في مرحلة انشاء الفكرة، أو مرحلة النضج أو النمو أو من الذين يمتلكون نموذج اولي للمنتج (MVP) أو إثبات لمفهوم المنتج (POC). يحصل الفائزون على تمويل يصل إلى ١٥٠ ألف ج م إلى جانب احتضانهم لتقديم الدعم في مجالات مثل التسويق والمحاسبة والتمويل والإدارة والتعاقد الحكومي.

قالت السيدة يمنى مصطفى، مديرة مشروع صندوق مشاريع المرأة العربية، "يفتخر صندوق مشاريع المرأة العربية بدعم التفكير المستقبلي والشركات الناشئة التعاونية في المجال الزراعي الرقمي في مصر، والذي يعد أحد المكونات الرئيسية في الاقتصاد المصري. نهدف إلى تحفيز التغيير المنهجي المستدام نحو الإدماج الاقتصادي للمرأة من خلال نشر الوعي حول الشمولية بين الجنسين، وبناء نظم للخدمات التمويل الرقمي حول رائدات الأعمال وسلاسل القيمة. ونأمل أن تشجع مثل هذه التدخلات مزيدًا من الابتكارات بين رواد الأعمال في مجال التمويل الرقمي الراغبين في تطوير استراتيجيات ذكية بين الجنسين مع إدماج واحدة من أكثر الموارد الغير مستغلة في مصر: المرأة."

قالت السيدة ميريام فرناندو، مديرة مشروع الإبتكار الزراعي بالوكالة الألمانية للتعاون الدولي، "يهدف مشروع الإبتكار الزراعي الي دعم الحلول والتقنيات الرقمية في قطاع الزراعة. من خلال هذه المسابقة، نحن ندعم رواد الأعمال لانتاج نموذج اولي وتسريع وتوسيع نطاق الأفكار المبتكرة ذات الامكانية العالية للتأثير في قطاع البستنة وتحويل الحلول والخدمات الرقمية إلى سلع عامة عالمية."

لمزيد من المعلومات حول المسابقة وللتسجيل، اتبع هذا [الرابط](#).

-انتهى-